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Ve  středu 25. dubna  se všechny  třídy Základní  školy ve 

Staňkově vypravily do terénu ulehčit matičce Zemi od odpadků. 
Alespoň v okolí Staňkova.  

Trasy  byly  různé.  Některé  třídy  vyrazily  směrem  na 
Puclice,  jiné  na Hlohovou, Osvračín,  Krchleby  nebo  na  letiště. 
Naše  třída  se  vypravila  ke  Kamenici.  Na  pomoc  jsme  si  vzali 
velké pytle a rukavice. Největšími kuriozitami mezi nalezenými 
věcmi byly boty, pneumatika, sklenice zavařených třešní a srnčí 
lebka. Osmáci dokonce nalezli přední sklo od auta. Celkem žáci 
naší  školy  naplnili  odpadky  87  velkých  igelitových  pytlů.  Lidé 
jsou opravdu schopní vyhodit do přírody všechno. Proč to raději 

neodnesou do sběrného dvora?   
Myslím  si,   že  se  letošní den Země vydařil,  že měl  smysl, a doufám,  že  tato  tradice na naší  škole 

bude pokračovat a uskuteční se i příští rok.  
Alexandra Suchá, 9. třída  

 
 

V pondělí 30. dubna se na prvním stupni čarodějnické školy ve Staňkově konal čarodějnický den. Vše 
začalo úderem osmé hodiny  v čarodějnické hale,  kdy  se  žáci  z prvního  stupně  se  svými profesory  čar  a 
kouzel  slétli  na  slavnostním  nástupu.  Hlavní  řeč 
pronesla čarodějnická ředitelka a magistra lektvarů 
Budínová. Po slavnostním zahájení se všichni rozešli 
do  svých  kouzelnických  tříd,  kde  začalo  pravé 
čarodějnické běsnění. 
  Začátečníci  z prvních  ročníků  procházeli 
vstupním  testem.  Měli  za  úkol  například  uvařit 
dobrého člověka a to tak, že do kotlíku přidávali jen 
dobré vlastnosti. Mírně pokročilí z druhého ročníku 
sbírali  kouzelné  diamanty  za  správně  vypočítané 
kouzelnické  příklady.  Profesionálové  ze  třetích 

ročníků  například  vyráběli  umělé  pavučiny,  pavouky  a  všelijakou 
jinou  havěť  a  plnili  roztodivné  úkoly  z čarodějnického  jazyka  za 
odznaky dovedností. A  jako absolutní experti se předvedli učňové 
z pátých ročníků, kteří museli skládat závěrečné zkoušky.  
Všichni malí  čarodějové a malé  čarodějnice naší školy pak dostali 
odměnu v podobě sladkých žížal. Další odměnou jim může být i to, 
že zítra do školy nemusí a mohou po náročném čarodějnickém dni 
odpočívat.  Doufejme,  že  i  ve  volném  čase  budou  nabývat  nové 
znalosti  a  zkušenosti  a  že  se nám příště ukážou opět  v plné  síle, 
která jim dnes rozhodně nechyběla. Těšíme se, že se v příštím roce 
setkáme na dalším sletu čarodějů a čarodějnic naší školy a že mezi 

nás přibudou i další posily z řad nových prvňáčků. 
Tomáš Fejtek, 9. tř. 



Den Země 
 25. 4. se celá naše škola vypravila alespoň 

tak trochu pomoci staňkovskému okolí. Naše třída 3. B 
a třída 3. A se tohoto staňkovského úklidu zúčastnila 
také. Všichni dohromady jsme naplnili devět pytlů 
různým odpadem. Uklízeli jsme cestu k Hlohové. Byl 
tam moc hezký výhled do okolí, počasí nám přálo, a 
proto to byla pro nás i pěkná vycházka, při které jsme 
mohli sledovat přírodu, jak se na jaře probouzí. 

 
Košíčky pro maminky 

Protože všichni máme svoji maminku moc 
rádi, nemohli jsme zapomenout na Den matek. Naše 
třída dělala pro maminky z mýdla a vlny mýdlové 
košíčky. Na ozdobu košíčků jsme použili květinky, 
které jsme také vyráběli. Košíčky se nám líbí a věříme, že s nimi uděláme radost i maminkám. 

 
Jarní básnění 

Vyprávěli jsme si o jaru. Na tabuli jsme zapisovali slova, která nás napadla v souvislosti s jarem. 
Společně jsme potom vybrali pět slov (ptáček, květ, slunce, vůně a zpěv). Tato slova jsme potom měli za úkol 
použít v básničce. Vymýšleli jsme různé básničky a moc se nám potom líbilo si je předčítat. Jindra složil 
dokonce ke své básničce i hudbu, proto nám ji také zazpíval. Všem se jeho písnička moc líbila. Z podařených 
básniček jsme si nakonec udělali knížku. 

Veronika Bláhová, 3. B 
Výlet do Zoo Plzeň  
          26. dubna jela 4. A a 4. B do Zoo Plzeň. Do Zoo jsme nejeli 
jen kvůli zvířatům, ale i kvůli projektu naše řeka. Když jsme přišli do 
Zoo, prohlídli jsme si nejdříve zvířata. Měli tam lvy, tygry, opice, 
hady, želvy atd. Pak jsme se všichni přemístili ke statku, kde jsme 
měli přestávku. Po prohlídce statku pro nás byl připravený program 
o řece. Dozvěděli jsme se hodně zajímavostí o horním toku, dolním 
a středním toku řeky. Už víme, jaké ryby kde žijí. A nakonec jsme si 
zaběhali s leopardy. Výlet byl moc fajn. 

Tomáš Doležal, 4. A 
Čarodějnice 

V pondělí 31. dubna jsme měli projekt - Pálení čarodějnic. V 
tělocvičně jsme měli společné zahájení s paní učitelkou M. 
Budínovou, která nám pustila čarodějnickou hymnu z filmu Dívka na 
koštěti. Pak jsme se vrátili do tříd a plnili jsme různé úkoly. Udělali 

jsme si vizitky se jmény čarodějnic a čarodějů. 
Čarodějnické úkoly se týkaly např. matematiky, českého 
jazyka… Pak jsme si šli ven udělat řidičský průkaz 
čarodějnice a  čaroděje. Létání na koštěti nás moc 
pobavilo. 

Tento den byl super.             
Tomáš Doležal, 4. A. 

Vybíjená 
17. dubna jeli někteří žáci ze 4. a 5. tříd do 

Domažlic, aby reprezentovali naši školu ve vybíjené. Sraz 
byl na náměstí. První zápas jsme hráli s žáky z Kolovče a 
bohužel jsme prohráli. Další zápasy s Bělou, Domažlicemi 
a Kdyní už jsme měli větší štěstí a všechny jsme vyhráli. 
Bojovali jsme o 1. místo, ale nakonec jsme skončili druzí. 
Ale i to je skvělý výsledek. Vybíjená se nám líbila. 

D. Šmejkalová, L. Radějová, 5. A 
Africká pohádka 
 2. května na naši školu přijeli dva herci z Divadélka pro školy z Hradce Králové. Zahráli nám Africké 
pohádky. Příběh vyprávěl o doktoru Holubovi, který léčil všelijaká zvířátka, např. žirafu, slůně, lva… Divadlo se 
nám líbilo a bylo i docela dlouhé. 
Bylo to super! 

T. Bláhová, 5. A 
Recyklohraní 
 V naší třídě si vytváříme deník o ekologii, má název recyklohraní. Už jsme zpracovali pět témat. 
Nejdříve jsme besedovali na téma recyklování, v dalším tématu jsme popisovali návštěvu sběrného dvora, pak 
jsme si povídali o vodě, vzduchu a významu slunečního záření. Ve 4. kapitolce jsme se věnovali Dni Země – 

sbírání odpadků v našem okolí a 5. tématem byla návštěva čističky odpadních vod.          T. Bláhová, 5. A 



Kytarový koncert 
 19. dubna šli žáci 5. – 9. tříd do staňkovského Lidového domu na kytarový koncert. Na jevišti se nám 
představila Simona Klímová, která zpívala a hrála na kytaru. Většinou nám byly představeny písně z vlastní 
tvorby, ale mohli jsme si nějaké folkové písně i zazpívat. Některým dětem a učitelům se vystoupení líbilo, ale 
mě moc nenadchlo. 

Tomáš Schenk, 6. A 
Anglické divadlo 

Ve středu 18. 4. 2012 se konalo divadlo v 
angličtině o Austrálii. Akce se účastnili žáci 6. - 9. tříd, 
kteří se učí anglický jazyk.  

Australan žijící v České republice nám vysvětlil 
historii a tradice svého státu. Také nám pověděl o 
zajímavých zvířatech a slavných osobnostech žijících na 
tomto kontinentu. Někteří žáci si dokonce vyzkoušeli hru 
na didgeridoo, tradiční nástroj původních obyvatel, kteří 
se nazývají Austrálci nebo Aborgini. Na závěr mohli 
všichni účastníci ochutnat vegemite, australskou 
pochoutku. Většině žáků tato pochoutka nechutnala 
(stejně jako Američanům), někteří žáci ale říkali, že toto 
jídlo je velmi dobré. A co vy? Ochutnali byste? 

L. Augustinová, J. Schenk, 7. tř.  
 
Divadlo z Hradce Králové – Voskovec - Werich  

Divadélko pro školy z Hradce Králové si připravilo pořad 
nejen pro 1. stupeň, ale pobavilo i nás, starší. Připravili si pro nás 
ukázky z různých her Voskovce a Wericha. Divadlo bylo velmi 
poučné a hlavně vtipné. Oba herci byli vtipní, zapojili do 
představení i nás, posluchače, byli prostě velmi zábavní. Podle 
mě by se to mělo zopakovat příští rok zase,protože to bylo „fakt 
moc hustý“. Moc se mi to líbilo, přestože jsem byl sám hlavním 
účastníkem popravy. Čekal jsem, že budu trefen balónkem, který 
jsem viděl v hlavni děla, ale nakonec vystříkla voda. Všichni se mi 
smáli, včetně mě, což bylo fajn. Děkujeme moc a snad se 
uvidíme i příští rok. 

Albín Augustýn Balát, 8.A  
 
Beseda s Jaroslavem Hutkou 

        V pátek měla naše škola čest setkat se 
s muzikantem Jaroslavem Hutkou. Málokdo si 
dovede představit, že člověk, dříve utlačován 
komunisty, může být tak sdílné a veselé 
povahy jako on. Jaroslav Hutka s nadšením 
odpovídal na naše otázky a nenechal nás 
v nejistotě. 

Besedu navíc doprovázel svými hity, 
jež  nás doslova vtáhly do šedesátých, 
sedmdesátých a osmdesátých let. Bylo 

příjemné vidět, že navzdory své popularitě dokázal bez problémů komunikovat s učiteli a žáky. Jako menší 
bonus se dá brát pár slov z holandštiny, které se muzikant naučil v Nizozemí, kam emigroval v roce 1979.  
        Beseda se mi moc líbila a věřím, že se s panem Hutkou ještě někdy setkáme. 

                                                                                                          Pavel Svatek, 8.B 
Noc na Karlštejně 



Rubikon 
V pondělí 30. dubna se žáci druhého stupně Základní školy Staňkov učili pouze tři vyučovací 

hodiny. Poté se totiž všichni přesunuli do Lidového domu, kde proběhla již poněkolikáté soutěž Rubikon. 
Každoročním posláním soutěže je zamezit tomu, aby sázeli nezletilí. 

Soupeřilo proti sobě šest týmů – Oranžoví a Žlutí ze sedmé třídy, Modří z 8. B, Červení z 8. A, Bílí a 
Zelení z deváté třídy. Hlavní organizátorkou soutěže byla paní zástupkyně Jitka Suchá. Výkony týmů 
posuzovala porota, kterou tvořili ředitelka z DD Staňkov paní Jana Koubová, ředitelka DDM Domažlice 
paní Kubová, paní učitelka Schenková, pan učitel Valečka, za školskou radu pan Malík a za MěÚ pan Petr 
Kučera. Soutěží publikum coby moderátor provázel pan ředitel Jaroslav Šobr. 

Soutěž byla rozdělena do pěti kol, z nichž některá prověřovala vědomosti a jiná spolupráci ve 
skupině. První kolo testovalo znalost českých zákonů, ve druhém se na rychlost stavělo z dřevěných 
kostek a třetí požadovalo mluvit o svém názoru na vylosované téma. Ve čtvrtém soutěžící strefovali co 
nejvíc koulí z novin do kbelíku v určeném limitu. V pátém mohlo dojít k největšímu zvratu v pořadí, 
protože družstva sázela body na to, jestli se přečtená událost stala, nebo nestala. Mezery mezi jednotlivými 
koly vyplňovala různá taneční vystoupení žáků školy. 

Nakonec zvítězil tým Bílých, který s celou svojí 
třídou pojede do krajského kola v Horní Bříze. Ještě 
se konal krátký rozstřel o druhou cenu, protože Modří 
a Červení získali stejný počet bodů. Vyšší místo po 
rozstřelu obsadili Modří. 

Rubikon přinesl prospěch i divákům. Nejenže 
se jistě dozvěděli spoustu nových informací o 
zákonech a nemuseli se učit, ale navíc mohli uspět 
ve dvou diváckých soutěžích. V jedné se mělo 
uhodnout, kolik hracích automatů a terminálů 
dohromady máme ve Staňkově, a ve druhé se 
tipovalo, které družstvo vyhraje. Na úspěšné diváky 
čekaly drobné ceny. 

Michaela Augustinová, 9. tř. 
Rubikon – krajské kolo 

 V Horní Bříze u Plzně odstartovalo krajské kolo soutěže Rubikon. Z naší školy jel vítězný tým 9. 
třídy, týmy z osmých tříd, které skončily na druhém a třetím místě, a žáci, kteří se podíleli na organizaci 
školního kola. V čem vlastně spočívá soutěž Rubikon? Jedná se o vzdělávací a preventivní projekt pro 12 
až 16leté žáky a studenty, jehož cílem je posílit jejich právní vědomí a zamezit jejich přístupu k sázení. 
Soutěž prohlubuje naše znalosti a vytváří společenský tlak na dodržování různých norem. Zaměřuje se 
především na zákon č. 202/1990 Sb. o loteriích a jiných sázkových aktivitách, který zakazuje přístup k 
sázení mladistvým do 18 let.  

 Naše družstvo bylo asi první dvě kola na druhém místě, ale kromě prvního a druhého kola, kde šlo 
o znalost zákonů a prezentaci názorů, záleželo v dalších kolech spíše na štěstí. Náš tým Žlutých si vedl 
skvěle, zapojil své myšlení a hlavně v druhém kole, kde museli žáci hovořit na zadané téma, si vedl podle 
našeho názoru nejlépe.  

Mezi přestávkami také probíhala taneční vystoupení a divácká soutěž. Nakonec náš tým získal 
krásné 4. místo ze sedmi. Všichni členové týmu dostali hru a nějakou drobnost na památku. I když 
neskončili na stupních vítězů, byli skvělí !!! Bodové rozdíly mezi prvními čtyřmi týmy byly velmi těsné.  

A. A. Balát, 8. A 
Rockový koncert 

V sobotu 5. května se konal za podpory města 
Staňkov v Lidovém domě rockový koncert. Přibližně v 
osm hodin večer zábavu odstartovala kapela Buttara. V 
té působili nejmladší členové, většinou žáci střední školy, 
bývalí žáci naší staňkovské „základky“. Na bicí hrál 
nejmladší člen kapely, žák 8. třídy Honza Mergl. Hit 
Another Brick in the Wall od skupiny Pink Floyd si přišli 
s Buttarou zazpívat vybraní jedinci ze sboru 2. stupně 
Základní školy ve Staňkově. Za odměnu obdržel od pana 
Mergla každý z nich čokoládu. Po Buttaře, která pro 
velký úspěch měla přídavek, se rozezněly tóny písně 
kapely SAP. Návštěvníci koncertu si velice pochvalovali 
zpěv Adriany Christovové. Bohužel jsem již neslyšela, jak 
sálem zaburácely songy od hlavních muzikantů, členů 
kapely Vizir. I když jsem ale neslyšela tento výstup, z 

„kalby“ jsem odcházela s příjemným pocitem. Též ostatní návštěvníci jistě doufají, že se bude ve Staňkově 
konat další podobný koncert. 

Michaela Augustinová, 9. tř. 


